
 

 

Schedule 1 employers may be eligible to receive financial rebates under  
the WSIB’s Health and Safety Excellence Program 

 
The WSIB launched its Health and Safety Excellence Program (HSEp) in 2019 to help 
employers create healthier and safer workplaces. Active participation in the HSEp may 
result in premium rebates for Schedule 1 employers and non-financial recognition in the 
form of digital achievement badges for both Schedule 1 and Schedule 2 employers.  
 
Employers that choose to participate in the HSEp are required to select and register 
with a WSIB-approved provider. Providers guide employers through the HSEp as they 
implement and complete up to five health and safety topics. Each provider sets its own 
fees based on the types of services it offers.  
 
For each topic that is completed and validated, Schedule 1 employers can earn a 
minimum rebate of the lesser of $1,000 or 100% of their annual reported WSIB 
premiums; there is a maximum rebate per topic.  
 
In 2022, the WSIB announced additional financial incentives for smaller employers (with 
1-99 full-time employees) that are available in 2022 and 2023. Smaller employers who 
are eligible may receive double the health and safety rebates and $1000 towards their 
health and safety action plan in 2022 and 2023. Employers who are already registered 
with a WSIB-approved provider should contact their provider for more information.  
 
Employers who are not registered in the HSEp can learn more about the program by 
attending a WSIB webinar or by contacting the WSIB at 
healthandsafetyexcellence@wsib.on.ca.  
 
Questions about the WSIB premiums or claims?  Call the Office of the Employer 
Adviser at (416) 327-0020 or 1-800-387-0774, or send us an email at 
askoea@ontario.ca.  
 
______________________________________________________________________ 
 

 
 
 

  

 

The Office of the Employer Adviser (OEA) is an independent agency of the Government of Ontario, providing 

free,confidential and expert workers' compensation services to Ontario small employers. 

For more info please visit our website at employeradviser.ca 

   

 

https://www.wsib.ca/en/healthandsafety
https://www.wsib.ca/en/health-and-safety-excellence-program-learn-about-our-program
https://www.wsib.ca/en/health-and-safety-excellence-program-webinars
mailto:healthandsafetyexcellence@wsib.on.ca
mailto:askoea@ontario.ca


 

 

Les employeurs de l’annexe 1 peuvent être admissibles à recevoir des remises 
financières en vertu du  

Programme Excellence en santé et sécurité de la WSIB 
 
La WSIB a lancé son Programme Excellence en santé et sécurité (PESS) en 2019 pour 
aider les employeurs à créer des lieux de travail plus sains et plus sécuritaires. La 
participation active au PESS peut entraîner des remises sur les primes pour les 
employeurs de l’annexe 1 et une reconnaissance non financière sous la forme de 
badges de réussite numériques pour les employeurs de l’annexe 1 et de l’annexe 2.  
 
Les employeurs qui souhaitent participer au PESS sont tenus de choisir et de s’inscrire 
auprès d’un fournisseur approuvé par la WSIB. Les fournisseurs guident les employeurs 
tout au long du PESS au fur et à mesure qu’ils mettent en œuvre et complètent jusqu’à 
cinq sujets relatifs à la santé et sécurité. Chaque fournisseur fixe ses propres tarifs en 
fonction des types de services qu’il propose.  
 
Le minimum que les employeurs de l’annexe 1 peuvent recevoir par sujet terminé et 
validé est 1 000 $ ou 100 % des primes annuelles déclarées à la WSIB, selon le moins 
élevé de ces montants; une remise maximale est prévue par sujet.  
 
En 2022, la WSIB a annoncé des incitatifs financiers supplémentaires pour les petites 
entreprises (comptant de 1 à 99 employés à temps plein). Ces incitatifs seront offerts en 
2022 et 2023. Les petits employeurs qui sont admissibles peuvent maintenant obtenir le 
double des rabais de santé et de sécurité, plus 1 000 $ pour leur plan d’action en 2022 
et 2023. Les employeurs qui sont déjà inscrits auprès d’un fournisseur approuvé par la 
WSIB doivent communiquer avec leur fournisseur pour obtenir de plus amples 
renseignements.  
 
Les employeurs qui ne sont pas inscrits au programme ESS peuvent en apprendre 
davantage sur le programme en assistant à un webinaire de la WSIB ou en 
communiquant avec la WSIB à healthandsafetyexcellence@wsib.on.ca 

Vous avez des questions sur les primes ou les réclamations de la WSIB? Appelez le 
Bureau des conseillers des employeurs au (416) 327-0020 ou 1-800-387-0774 ou 
envoyez-nous un courriel à askoea@ontario.ca.  
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